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Indikativ perfekta aktivni i pasivni 

Indikativ perfekta u latinskom jeziku je prošlo svršeno vrijeme. 

 Indikativ perfekta aktivnog tvori se tako da na perfektnu osnovu za sve konjugacije dodajemo 

lične nastavke za indikativ perfekta aktivnog i to za;  

Jedninu:                                                                                        Množinu: 

1. – i                                                                                 1. – imus 

2. – isti                                                                             2. – istis                                                                          

1. – it                                                                                3. – erunt                                                                     

 

 Perfektnu osnovu dobijemo tako da od tredeg oblika predstavljenog glagola (ukoliko postoji 

aktivni oblik)  odbacimo lični završetak za 1. lice jednine indikativa perfekta aktivnog (laudavi 

→ laudav - ), vrlo jednostavno, samo trebamo naučiti ispravno predstaviti glagol i naučiti 

lične nastavke za indikativ perfekta aktivnog 

Evo primjera tvorbe indikativa perfekta aktivnog : 

Jednina:                                                          Množina: 

1. Laudav – i                                              1. Laudav – imus 

2. Laudav – isti                                         2. Laudav – istis 

3. Laudav –it                                             3. Laudav – erunt 

Jednina:                                                          Množina: 

1. Scrips – i                                              1. Scrips – imus 

2. Scrips – isti                                         2. Scrips – istis 

3. Scrips –it                                             3. Scrips – erunt 

(!!) Važno je napomenuti da ponekad u rječniku nede biti navedeni svi oblici za glagole prve 

konjugacije, to ne znači da ne postoje, ved da su pravilni. Tako za glagole prve konjugacije 1. lice 

indikativa perfekta aktivnog uvijek završava na –avi , a particip perfekta pasivnog u srednjem rodu 

uvijek na –atum i čita se npr. laudavi, laudatum. 

 Indikativ perfekta pasivnog tvori se od nominativa participa perfekta pasivnog (posljednji 

oblik predstavljenog glagola) udruženog s glagolom „biti“ u indikativu prezenta aktivnog. 

 

                                    1. sum                                                                     1. sumus 

Laudatus, -a, -um    2.  es                                       Laudati, -ae, -a       2. estis 

                     3. est                                                                        3. sunt 

(!!!) POSEBNO MORAMO PAZITI NA SLAGANJE PARTICIPA PERFEKTA PASIVNOG SA BROJEM GLAGOLA 

„BITI“ 

 ZADATAK: napravite indikativ perfekt aktivnog i pasivnog od sljededih glagola: 

maneo, 2. mansi, mansum; venio, 4. veni, ventum. 


